
Korpsledelsesmøde d. 4. maj 2022 kl. 18.00-22.00 på Spejdercenter Holmen

Tilstede:

Punkt Est. Tid Start Type* Emne Bilag/bemærkning Gæster Referat

01 00:15 18:00 Check-in

02 00:30 18:15 Å-D Bæredygtighedspolitik 02.01 Bilag: Politik for bæredygtighed i 

fællesorganisationen Christian Tolstrup

Morten Gade introducerede punktet og gav ordet til Christian Tolstrup, der var med som gæst under 

punktet. Kontoret har lavet et oplæg til drøftelse, for at bidrage til at skabe rammerne for en kommende 

politik, som det i første omgang er intentionen skal dække fællesorganisationen. 

Korpsledelsen drøftede scenarierne i indstillingen, og hvordan man bedst mulig skaber en ambitiøs og 

forankret bæredygtighedspolitik for korpset, som kan bidrage til en mere bæredygtig verden. Der var 

enighed om, at det er på høje tid at handle, og at det er vigtigt at være ambitiøs. Korpsledelsen er bevidst 

om sit ansvar for at sætte en retning for korpset, både i fællesorganisationen og i grupperne. Korpsledelsen 

ønsker derfor at udarbejde scenarie 2, men understreger også behovet for, at strategien kan blive fulgt op 

af konkrete og enkle værktøjer, det er nemt at handle på.

Korpsledelsen støttede op om at igangsætte en indsats, der på kort sigt skal skabe en 

bæredygtighedspolitik for fællesorganisationen (dvs. netværk, kurser, ejendomme, projekter og 

arbejsgrupper) og på længere sigt kan danne grundlag for en bæredygtighedspolitik for hele korpset. 

03 01:00 18:45 Å-O Nye grupper Morten Gade introducerede punktet. ”Flere spejdere” er en af de tre største strategiske målsætninger for 

Det Danske Spejderkorps. Jo flere spejdere, jo bedre realiserer vi vores formål.

Der er for tiden over 2.700 børn på i gennemsnit 7 ½ år på venteliste. Over halvdelen af dem i 

københavnsområdet, men også fordelt over resten af landet. Det afspejler, at der er kommet ca. 65 % flere 

børn i København. De eksisterende grupper kan ikke følge med denne udvikling, og det medfører at børn 

står på venteliste i årevis og måske aldrig bliver spejdere. 

Kontoret driver en indsats for at starte nye grupper, delvist finansieret af Villum Fonden og Nordea Fonden. 

Men det er vigtigt, at indsatsen involverer frivillige spejderledere, ikke mindst i divisioner og nabogrupper. 

Både for at skabe bæredygtige resultater og for at nå længst muligt med de ressourcer, der er til rådighed.

Korpsledelsen drøftede, hvordan man bedst kan inddrage frivillige i indsatsen. Der er enighed om 

ambitionen, men også stor forståelse for at de frivillige i korpset allerede udfører en stor opgave i deres 

grupper, og at man hverken kan eller skal ”aflevere en opgave,” men at korpsledelsen har en rolle som 

inspirator for andre spejderledere. Der blev påpeget flere potentialer, bl.a. unge, der flytter til byerne og 

står uden for en spejdergruppe, elever på efterskolerne (og elevforeningerne), tydelige forventninger til 

divisionerne i byområderne og SMUK-medlemmer. Det blev også påpeget, at arbejdet med at starte 

grupper både skal  

Pernille Fjerritslev Mortensen havde måttet melde afbud på grund af opstart af en gruppe. På næste 

korpsledelsesmøde kommer der derfor en opfølgning med flere konkrete eksempler på arbejdet.

04 00:15 19:45 - Pause -

05 00:30 20:00 Å-O Lokal synlighed 05.01 Bilag: Pointer fra spørgeskema

05.02 Bilag: DDS x OTW værktøjskasse

Peter Tranevig orienterede om projektet, som er finansieret af en gavmild privat donation og som har til 

formål at give spejdergrupperne bedre hjælp til at kommunikere, bl.a. med forældre og med det 

omgivende samfund.

Korpsledelsen drøftede projektet, som de var meget begejstrede for. Korpsledelsen var enige om, at der er 

et stort potentiale for grupperne i at skabe lokal synlighed, men er også bevidste om at grupperne har 

meget forskellige ressourcer. Derfor er der særlig begejstring for projektets element af ”plug and play”.

Korpsledelsen takkede den private donor for at muliggøre denne meningsfulde indsats.

06 00:20 20:30 L-O Spejdercenter Holmen: Status Korpsledelsen blev orienteret om status på udviklingsprojektet på Spejdercenter Holmen.

07 00:10 20:50 O Nyt fra generalsekretæren Der er givet bevilling til foreløbig tre enheder i Ukraine-puljen.

Der er retssag i Sverige om Gillastugan i den kommende uge. Det er en frustrerende sag, fordi naboskabet i 

mange år har været godt, og den nuværende situation de facto forhindrer, at Gillastugan kan bruges til sit 

formål.

Der arbejdes med at reducere administrativt bøvl for frivillige. Et resultat er Kulturministeriets 

undersøgelse. Der opfordres til at mange svarer. Vi supplerer med egen undersøgelse. 

Åbent kald om revision af lommebøger.

Nyt digitalt ungemedie er på trapperne. 

I dag er det Woops 1 års fødselsdag. Det har været en utrolig succes. På trods af næsten ingen 

markedsføring runder vi 100.000 downloads inden sommerferien. 

08 00:10 21:00 O Nyt fra spejdercheferne Spejdercheferne takkede Korpsledelsen for den store deltagelse i divisionsrådsmøderne. Det er vigtigt, at 

Korpsledelsen kommer godt rundt om i landet og får en god føling med de mange grupper i korpset, og det 

er divisionsrådsmøderne en god anledning til.

Spejdercheferne orienterede om status for Spejder Sport, hvor der er kommet en ny direktør og er blevet 

afholdt Spejdernes dag, der har været en flot succes. Det er vigtigt for Spejder Sport, at butikkerne mærker 

sammenhængen med spejdergrupperne – og vigtigt for grupperne, at de får en god oplevelse i butikkerne.

Der er fuld gang i Spejdernes Lejr, og god stemning omkring lejren, hvor over tusind frivillige spejderledere 

er engageret.

16 00:15 21:10 Check-ud

21:25

(B) Beslutning (L) Lukket(D) Drøftelse (O) Orientering (Å) Åbent

Korpsledelsen: Kristine Clemmensen-Rotne, Mathias Lysholm Faaborg, Alberte Westergaard Pedersen, Jeppe Englev, Karen Risør Bjerre, Kasper Staunskær Frandsen (online), Magnus Kvorning, Mathias Bjerg (online), Marie Torp Christensen, Thomas Frankel Goul, Signe Marie Obel, Søren Eriksen.

Korpskontoret: Morten Gade (ref.), Peter Tranevig, Christian Tolstrup (pkt. 02)


